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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Ha előkerül Attila sírja, idejében szólnak-e a szakembereknek?” címmel a Házszabály
91 .§-a alapján kérdést kívánok benyújtani Dr. Hiller István oktatási és kulturális miniszterhez .

A választ írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr !

2008. december 31-én jelent meg a Kulturális Örökségvédelmi Hivatalról szóló 308/200 6
(XII.23 .) kormányrendelet módosítása, amelynek következtében rendkívüli veszélyb e
kerültek a magyarországi régészeti lel őhelyek. Ezen módosítás — egyebek mellett —
legsúlyosabb, megváltoztathatatlan következményekkel járó eleme az, hogy a köztudotta n
hiányos közhiteles régészeti adatbázis teljes nyilvánosságra hozatalát írja el ő április 1-jei
hatállyal . Ez azt jelenti, hogy a nemzeti örökség szerves részét képező , a földben rejl ő és
feltáratlan régészeti emlékanyag tömeges kifosztás veszélyének lesz kitéve .
Tudomásom szerint az Oktatási és Kulturális Minisztérium a kormányrendelet kibocsátását
megelőzően nem kérdezte meg az illetékes szakmai bizottságot (MTA Régészeti Bizottsága)
és a vezető régészeti intézményeket (MTA Régészeti Intézete, ELTE Régészettudományi
Intézete, Magyar Nemzeti Múzeum) .
A módosított rendelet végrehajtása esetén a jelenlegi régészeti adatbázisban szereplő kb. 40
ezer régészeti lelőhely adatai ellenőrizhetetlenül hozzáférhetővé válnak. Ez azzal a
következménnyel jár, hogy a műkincs-rablókkal szemben amúgyis tehetetlen magya r
örökségvédelem véglegesen kiszolgáltatottá válik : ezután a pontos adatok ismeretében
mindenki — a nemzetközi illegális műkincs-kereskedelem is — pontosan tudhatja, hogy hol ,
milyen és milyen korú leleteket szerezhet meg jogtalanul . Tudományos becslés szerint a
magyarországi régészeti lelőhelyek száma több mint 200 ezerre becsülhető — a
kormányrendelet szemléletmódja következtében ezek bármelyike és összességében is kikerü l
az állami és szakmai ellenőrzés alól, hiszen a jöv őben bármely földmunkánál joggal lehet
hivatkozni arra, hogy nincsen szükség régészeti feltárásra, mivel az adott hely nem szerepel a
jelenlegi 'közhiteles' nyilvántartásban .
A jogszabály megváltoztatása a földhivatali nyilvántartással való szinkronizálás tekintetében
sem teremt egyértelmű helyzetet, hiszen a jelen állapot szerint az esetleges érdeklődő
beruházók sok esetben félrevezet ő , nem a hatályos ingatlan nyilvántartási adatokhoz jutnának .



A fentiekre tekintettel az alábbi kérdéseimre várom Miniszter Úr megtisztel ő válaszát :

1 ./ Mit kíván tenni Miniszter Úr a magyar régészeti örökség megőrzéséért?
2 ./ Kezdeményezi-e miniszter úr a vonatkozó kormányrendelet módosítását?
3J Mit kíván tenni annak érdekében, hogy a KÖH nyilvántartásaiban valamennyi ismert
lelőhely szerepeljen?
4./ Mit kíván tenni a KÖH nyilvántartásai és a földhivatali nyilvántartások szinkronizálás a
érdekében?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2009 . március 10 .

Erdős Norbert
országgyűlési képviselő
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